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PROTOKÓŁ  Nr 17/2013 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego, Komisji  ds Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw 

Socjalnych  

z dnia 18 kwietnia  2013 roku 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Tuszewicki Eugeniusz, Przewodniczący Komisji 

2. Góralczuk Eugeniusz, członek komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji 

4. Radziwił Agnieszka, członek komisji 

5. Korniluk Eugeniusz, członek komisji 

6. Członkowie Komisji ds. Promocji, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych: Lasecka 

Danuta, Piotrowska Krystyna, Oliwniak Agnieszka 

7. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - Teresa Drehajło, 

Wietoszko Wiesława, Jakubowski Karol, Zienczuk Leszek, Rzepniewski Paweł, 

8. Stanisław Derehajło, Wójt  Gminy 

9. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

10. Stanisław Charyton, Sekretarz Gminy 

11. Edyta Dziekońska  - Przedstawiciel Sp. Dragon Partners Warszawa 

12. Bazylewski Krzysztof, Przewodniczący Rady Gminy Boćki 

 

Nieobecny: Roszkowski Tomasz 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji odbyto wspólne posiedzenie w 

budynku Urzędu Gminy w godz. 10
00 

– 14
10 

pod przewodnictwem Pana Krzysztofa 

Bazylewskiego, Przewodniczącego Rady Gminy Boćki. 

Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie 

poszczególnych Komisji, z wyjątkiem Pana Tomasza Roszkowskiego, a zatem  obrady są 

prawomocne. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek dzisiejszego posiedzenia, który został przyjęty 

jednogłośnie: 

1. Rozpatrzenie tematu długoletniego finansowania inwestycji gminnych 

2. Informacja na temat zimowego utrzymania dróg na terenie gminy i 

wykorzystania środków na ten cel 

3. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego 

za 2012 rok 

4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 rok wraz z 

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności pracy Komisji w 2012 roku 

6.   Sprawy różne bieżące gminy 

7.  Wystąpienie z wnioskiem do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy za 2012 rok 

 

Ad pkt 1 

Pani Edyta Dziekońska – przedstawiciel Spółki Dragon  Partners  zdała relację na temat 

wpływu emisji obligacji na Wieloletnią Prognozę Finansową w Gminie Boćki. Gmina 

posiada niewielki dług, którego spłata nie powoduje nadwyrężenia kondycji finansowej 
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jednostki. Prognoza spłaty długu przewiduje możliwości ewentualnych  wahań dochodów i 

wydatków. Gmina posiada bezpieczny harmonogram spłaty długu. Maksymalny poziom 

długu dla Gminy Boćki to 7,5 - 8 mln złotych. Gmina posiada możliwość zwiększenia 

wydatków inwestycyjnych, ze względu na możliwość bezpiecznego pozyskiwania 

przychodów na powstały deficyt budżetowy. Obligacja to inaczej inna forma kredytu, jest to 

papier wartościowy emitowany w seriach. Odsetki płaci się w oparciu o WIBOR-6M + 

marża. Każda seria ma własny cel i jest spłacana jednorazowo w terminie zapadalności 

(wykupu). W procesie emisji występuje Gwarant czyli bank, który gwarantuje objęcie 

emisji, jeśli nie znajdą się inni inwestorzy. Wykorzystanie środków pieniężnych z obligacji 

jest około dwa razy dłuższe niż z takiego samego kredytu. 

Wójt poprosił radnych o dyskusję i wypowiedzenie się w tej sprawie, ponieważ planuje 

emisję obligacji na remont dróg gminnych. Na razie do 2020 roku środków unijnych na 

remonty dróg gminnych nie ma wcale, na powiatowe również. Gmina ma jeszcze przyznaną 

promesę na remont dwóch gminnych dróg popowodziowych, do których też jest potrzebny 

własny wkład pieniężny. 

Pan Zienczuk Leszek zapytał, które gminne drogi będą robione. 

Pan Wójt odpowiedział, żeby radni zdecydowali które chcą drogi, Wójt proponuje wszystkie 

drogi gminne łącznie z powodziowymi. 

W dyskusji głos zabrali Zienczuk Leszek, Tuszewicki Eugeniusz, Wietoszko Wiesława, 

Jakubowski Karol, Jakimiuk Anatol, którzy uważali że samo nic się nie zrobi, nie ma o czym 

dyskutować tylko brać obligacje i budować drogi. 

Zdaniem Pani Krystyny Piotrowskiej nie ma co się śpieszyć, trzeba pojechać w teren 

sprawdzić i wybrać drogi, zastanowić się przed podjęciem decyzji. 

Pan Wójt powiedział, że oczekuje odpowiedzi od radnych, czy ma przygotować projekt 

uchwały na Sesje czy nie, które drogi przyjąć do realizacji, dziś decyzji nie podejmujemy, 

głosowanie będzie na Sesji i do tego czasu można zastanowić się. Sprawa jest pilna w czasie 

ponieważ, jeżeli radni zdecydują się na obligacje, to wypuszczenie ich będzie trwało około 2 

miesięcy, do tego przygotowanie dokumentacji projektowej, ogłoszenie przetargu, 

wykonanie remontu bądź budowy, wszystkie czynności mają określone terminy, których nie 

da się przyśpieszyć.  

W wyniku dyskusji radni wyrazili zgodę na przygotowanie projektu uchwały w sprawie 

emisji obligacji na budowę dróg, a ostateczną decyzję podejmą na Sesji Rady Gminy w 

miesiącu maju. 

 

Ad pkt 2 

W tym temacie głos zabrał Szymczuk Piotr. Powiedział że na 2013 rok w budżecie gminy na 

zimowe utrzymanie dróg zabezpieczono 90 tys zł. Do dnia dzisiejszego na odśnieżanie 

wydatkowano 54 tys zł. Najwięcej zgłoszeń na odśnieżanie dróg wpłynęło od mieszkańców 

zamieszkałych na koloniach, oraz tras dowozu dzieci do szkół. Przy odśnieżaniu pracowało 

5 ciągników. Większych skarg nie zgłoszono 

Natomiast równiarki na drogach nie pracują, jeszcze jest za mokro. Odbyto już przetarg na 

równanie dróg, wygrała Firma Violetta Jurczuk 116,85 zł za godzinę równania. W roku 

ubiegłym drogi równał Pan Dobrowolski, robił to dość dobrze i kłopotów nie sprawiał. Na 

ten cel wydatkowano 35 tys zł. Jak w tym roku spisze się Firma to nie wiadomo. 

 

Ad pkt 3 

Pani Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła przedłożone radnym na piśmie sprawozdanie 

finansowe jednostki samorządu terytorialnego. Całość sprawozdania składa się z: bilansu 

wykonania budżetu, łącznego bilansu samorządowych jednostek budżetowych, łącznego 
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rachunku zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, łącznego zestawienia 

zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych. 

Zgodnie z ustawą Wójt przedkłada sprawozdanie Radzie Gminy i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej. 

 

Ad pkt 4 

Pan Wójt powiedział, że na piśmie zostało przekazane radnym:  

1) sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012 rok  wraz z informacją opisową, 

2) sprawozdania z wykonania  planu finansowego samorządowych instytucji kultury 

Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Bibliotek Publicznej, 

3) informacja o stanie mienia gminy, 

4) Uchwała Nr 00321-39/13 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z 

dnia 10 kwietnia 2013 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2012 rok 

Wójt zapytał radnych czy mają pytania w tym temacie. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Ad pkt 5 

Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili sprawozdania z działalności pracy 

Komisji w 2012 roku i tak: Komisja Rewizyjna odbyła 8 posiedzeń, Komisja Finansów i 

Rozwoju Gospodarczego 6 posiedzeń, Komisja ds. Promocji, Oświaty, Kultury i Spraw 

socjalnych 7 posiedzeń. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 

Ad pkt 6 

W sprawach różnych mówiono na temat: 

- scalenia wspólnoty gruntowej (250ha) mieszkańców miejscowości Boćki, 

- budowy oczyszczalni przydomowych 

- Wójt poinformował, że wspólnie z innymi gminami chce przystąpić do programu 

rekultywacji byłego wysypiska śmieci ale potrzebny jest własny wkład 120 tys. złotych.  

1. Pan Sekretarz Gminy zwrócił się do radnych aby przekazali informację mieszkańcom, o 

zachowanie ostrożności w polu i w lesie, ponieważ z samolotu będzie rozrzucana 

szczepionka od wścieklizny dla lisów. Sprawa druga to w związku z nadejściem wiosny, 

Nadleśnictwo zwraca się z apelem o nie wypalanie suchych traw. 

2. Pani Derehajło Teresa informowała, że po zimie na ulicy Dubieńskiej utworzyła się w 

jezdni dziura. 

3. Pani Lasecka Danuta powiedziała, że na Bielach bobry zepsuły drogi i wymagają 

naprawy. 

4. Pan Jakimiuk Anatol zgłosił naprawę przepustu na drodze z Szeszył do Czech Zabłotnych 

5. Pani Krystyna Piotrowska – prosiła o usunięcie gruzu po przeprowadzonym remoncie 

ulicy Plac Armii Krajowej, a złożonego na miejscu byłego gminnego rynku handlowego  

 

Ad pkt. 7 

Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem wykonania budżetu w 

dyskusji radni wypowiadali się, że dochody budżetowe będące źródłem finansowania 

wydatków zostały wykonane w 84,18%, a wydatki budżetowe zostały zrealizowane w 

75,70 %. Realizacja zadań przebiegała w sposób prawidłowy, na zaplanowanych 10 zadań 

inwestycyjnych wykonano dziewięć. Nie zostało wykonane zadanie pn. "Budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Boćki". Zadanie to ujęte jest do 

realizacji w 2013 roku. Wypracowano wolne środki w kwocie 1 318 684,49 zł. Zrealizowano 
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tzw. projekty miękkie finansowane ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach programu POKL na kwotę 523 902 zł. W 2012 roku spłacono raty kredytu na kwotę 

717 tys zł i pożyczkę na wyprzedzające finansowanie zadania w kwocie 967, 366 zł. 

Komisja widzi  bardzo duże zaangażowanie Wójta w pozyskiwaniu środków na realizację 

zadań inwestycyjnych. Komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za 2012 rok. 

Przewodniczący Komisji przegłosował wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy za 2012 rok. 

"za" - oddano 5 głosów (jednogłośnie). 

W związku z powyższym Komisja  wystosowała do Przewodniczącego Rady Gminy 

pozytywną opinię o wykonaniu budżetu i wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy za 2012 rok. 

(W załączeniu do protokołu). 

 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Protokołował: Helena Kłosińska 

 

Przewodniczący Komisji 

Eugeniusz Tuszewicki 

 


